
P R O T O K Ó Ł Nr XXIX/17 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 29 listopada 2017 roku 

      

 

 XXIX sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 29 listopada 2017 roku 

o godz. 11
00

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 13
30

. 

 

 Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy Rypin. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska dokonała otwarcia XXIX sesji Rady 

Gminy Rypin. Przywitała radnych, wójta gminy, pracowników urzędu, dyrektorów szkół, 

sołtysów oraz zaproszonych gości. Następnie stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych 

rady gminy w sesji uczestniczyło 13 radnych.  

Nieobecni: radny Mirosław Kowalski  

                  radny Kazimierz Wiśniewski  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

3/ Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy 

4/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi, 

5/ Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty,  

6/ Iwona Grabarczyk – inspektor ds. księgowości podatkowej, 

7/ Magdalena Sokołowska – Dytrych – podinspektor ds. księgowości podatkowej,  

8/ Beata Nejno – dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalkach  

9/ Ryszard Potwardowski  – radny powiatu   

10/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad XXVIII sesji rady gminy odbytej w dniu 14 listopada  2017 roku 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(13 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXVIII sesji. 

  

  Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła porządek obrad 

XXIX sesji rady gminy, następnie zapytała czy są zmiany lub uwagi do przedstawionego 

porządku obrad. 

Nie zgłoszono zmian oraz uwag do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie porządek obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosów  „za” ) przyjęli następujący porządek 

obrad: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXIX sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji rady gminy odbytej w dniu  

14 listopada  2017 roku, 



c) przyjęcie porządku obrad XXIX sesji rady gminy. 

 

2. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Kowalkach. 

 

3. Podjęcie uchwały w sprawie Programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

oraz wolontariatem w 2018 roku. 

 

4. Podjęcie uchwały  w sprawie  stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie  podatku rolnego na 2018 rok. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podatku leśnego na 2018 rok. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie stawek podatku od środków transportowych na   

    2018 rok. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie stawki opłaty od posiadania psów na 2018 rok. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  

    wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

 

11. Podjecie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  

      Rypińskiemu na realizację inwestycji drogowych na terenie gminy Rypin. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do partnerstwa w realizacji  

      projektu pn. „ Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0 „ realizowanego w ramach  

      Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-  

      Pomorskiego na lata 2014 – 2020. 

 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu  

      gminy Rypin na 2017 rok. 

 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  

      Prognozy Finansowej Gminy Rypin na lata 2017 – 2022. 

 

15. Przedstawienie informacji przewodniczącego rady o złożonych  

      oświadczeniach majątkowych za 2016 rok. 

16. Przedstawienie informacji wójta o złożonych oświadczeniach majątkowych 

      za 2016 rok. 

17. Przedstawienie  informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie  

      międzysesyjnym. 



18. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

 

19.  Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

 

20.  Zakończenie obrad XXIX sesji rady gminy. 

 

Następnie przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska uczciła minutą ciszy byłych 

sołtysów  śp. Stanisława Wiśniewskiego i Stanisława Jankowskiego 

 

 

Przebieg obrad: 

Ad 2.  

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty przedstawiła statut Szkoły Podstawowej w 

Kowalkach. Stosownie do art. 88 ust. 7 Prawa oświatowego, rada gminy zakładając szkołę 

podpisuje akt założycielski i nadaje pierwszy statut. Szkoła Podstawowa im. Jana Pawła II w 

Kowalkach powstała w wyniku  przekształcenia Gimnazjum im. Jana Pawła II w Kowalkach, 

na podstawie uchwały nr XXII/141/17 Rady Gminy Rypin z dnia 23 marca 2017 r. w sprawie 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Zgodnie 

z art. 210 ust. 4 ustawy Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe, uchwała ta 

stanowiła jednocześnie akt założycielski Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 

w Kowalkach.  Jak wynika z powyższego, organ prowadzący nadaje również statut nowej 

szkole. 

Mariola Budzanowska  – przewodnicząca komisji oświatowej  przedstawiła 

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie nadania statutu Szkole Podstawowej im.  Jana Pawła II w 

Kowalkach. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/175/17 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

 

Ad.3   

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty przedstawiła program współpracy Gminy Rypin 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego oraz wolontariatem w 2018 roku. Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w art. 5a ust. 1 określa, że organ 

stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala, po konsultacjach z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3, przeprowadzonych w sposób 

określony w art. 5 ust. 5, roczny program współpracy z organizacjami pozarządowymi. W 

związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. 

 

 



Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie programu współpracy Gminy Rypin z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego oraz 

wolontariatem w 2018 roku. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/176/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 3 porządku obrad.  

 

Ad. 4 

 

Iwona Grabarczyk  – inspektor ds. księgowości podatkowej  poinformowała, że w dniu 28 

lipca 2017 roku ukazało się Obwieszczenie Ministra Rozwoju i Finansów, w którym  ustalono 

górne granice stawek podatków i opłat lokalnych na 2018 rok. Obwieszczenie zostało 

opublikowane w Monitorze Polskim pod pozycją 800. Stawki maksymalne podatku od 

nieruchomości w 2018 r. wzrosły o 1,9 % czyli o wskaźnik inflacji. Z uwagi na wzrost stawek 

wójt zaproponował, żeby nie podwyższać stawek podatku od nieruchomości i żeby stawki 

pozostały takie same jak w 2017 roku. 

 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi  przedstawił  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/177/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad.5  

 

Iwona Grabarczyk – inspektor ds. księgowości podatkowej poinformowała, że w dniu 18 

października 2017 r. ukazał się Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w 

sprawie średniej ceny skupu żyta za okres II kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2018 r.. Ustawowa cena skupu żyta 52,49 za 1 dt (decytona – 1 

kwintal czyli 100 kg). W dniu 24 października 2017 r. został wysłany projekt uchwały w 

sprawie podatku rolnego za 2018 rok do Kujawsko – Pomorskiej Izby Rolniczej celem 

zaopiniowania. W dniu 3 listopada br. wpłynęła opinia Izby, że nie zgłasza zastrzeżeń do 

przedłożonego projektu uchwały. Wójt zaproponował, żeby nie podwyższać stawki i zostawić 

na poziomie roku 2017 czyli 40,00 zł ( z hektara przeliczeniowego 40 x 2,5 = 100 zł,, a z 

hektara fizycznego 40 x 5 = 200 zł).  

 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie podatku rolnego na 2018 rok. . 



Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/178/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 5 porządku obrad. 

 

Ad. 6  

 

Iwona Grabarczyk – inspektor ds. księgowości podatkowej poinformowała, że 20 

października 2017 ukazał się Komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w 

sprawie średniej ceny sprzedaży drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej 

przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2017 roku. Ustawowa cena sprzedaży drewna to 

197,06 zł za 1 m
3
. Wójt zaproponował przyjąć stawkę ustawową i wówczas rada gminy nie 

musi podejmować uchwały. 

 

Adam Szalkowski  – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie stawkę w sprawie podatku leśnego na 2018 rok. 

Radni przychylili się do propozycji wójta  i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami 

„za”) zatwierdzili ustawową cenę sprzedaży drewna. 

W związku z powyższym nie została podjęta uchwała. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 6 porządku obrad. 

 

Ad. 7  

 

 Magdalena Sokołowska – Dytrych – podinspektor ds. księgowości podatkowej  

poinformowała, że zgodnie z obwieszczeniem Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 28 lipca 

2017 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2018 

roku, stawki podatku od środków transportowych uległy podwyższeniu o 1,9% czyli o 

wskaźnik inflacji. Wójt zaproponował aby nie podwyższać stawek podatku od środków 

transportowych i pozostawić je na poziomie uchwalonym na rok 2017.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/179/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 7 porządku obrad. 

 

 

Ad.8  

 



Magdalena Sokołowska – Dytrych  – podinspektor ds. księgowości podatkowej 

poinformowała, że zgodnie z obwieszczeniem Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 28 lipca 

2017 roku w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2018 

roku, stawka opłaty od posiadania psów na rok 2018 wzrosła o 1,9 % czyli o wskaźnik inflacji 

w porównaniu z rokiem 2017. Wójt zaproponował by stawka opłaty od posiadania psów na 

rok 2018 wynosiła 55,00 złotych. 

 

Adam Szalkowski  – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stawki opłaty od posiadania psów na 2018 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/180/17 stanowi załącznik do protokołu 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad. 9 

 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi omówił kalkulację stawek 

wody i ścieków na rok 2018. Przedstawił również stawki zaproponowane przez wójta, 

których wysokość została wypracowana na wspólnym posiedzeniu komisji. Stawka za wodę 

na rok 2018 w wysokości 2,42 zł. za 1 m
3
 + należny podatek VAT.  

Za zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018: 

1/ dla ludności w wysokości 3,70 zł. za 1m
3 

+ należny podatek VAT, 

2/ dla pozostałych odbiorców w wysokości 5,09 zł. za 1 m
3
+ należny podatek VAT. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018.. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/181/17 stanowi załącznik do protokołu 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 9 porządku obrad. 

 

 

Ad.10  

 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi poinformował, że 

przedmiotowa działka oznaczona nr 99/3 w miejscowości Sikory stanowi własność osób 

fizycznych. Nabycie nieruchomości ma na celu powiększenie gminnego zasobu 

nieruchomości. 

 

Adam Szalkowski – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi przedstawił  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 



 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/182/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 10 porządku obrad i 

zarządziła 10 minut przerwy.  

 

Po przerwie  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy wznowiła obrady XXIX sesji rady 

gminy. 

 

Ad.11 

 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi poinformował, że zgodnie z 

art. 10 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2017 r. poz. 

1875) gminy i związki międzygminne oraz jednostki samorządu terytorialnego mogą sobie 

wzajemnie udzielać pomocy, w tym pomocy finansowej. W związku z wystąpieniem 

Starostwa Powiatowego w Rypinie o udzielenie pomocy finansowej w ramach współpracy 

przy modernizacji dróg powiatowych na obszarze gminy Rypin pod nazwą „Przebudowa 

drogi gminnej nr 2217C Godziszewy – Dylewo od km 0+000 do km 2+917” zachodzi 

konieczność podjęcia przedmiotowej uchwały. Poinformował też że zgodnie z ustaleniami na 

wspólnym posiedzeniu komisji przewodnicząca rady gminy wystąpi z pismem do Starosty 

Rypińskiego z uwagami dotyczącymi budowy drogi. 

 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Pytania, uwagi zgłosili: 

1/ Marek Paweł Śmiechewicz – radny  

czy są prowadzone już prace przygotowawcze do drogi Sadłowo – Michałki , która 

zaplanowana jest do modernizacji w 2018 roku. 

 

2/ Jan Wysocki – wiceprzewodniczący rady gminy 

jeżeli się projektuje przebudowę drogi powinny być w projekcie zaplanowane chodniki 

 

Odpowiedzi udzielił: 

1/ Ryszard Potwardowski – radny powiatu  

poinformował radnych, że modernizacja  drogi Sadłowo – Michałki była planowana na 2018 

rok i raczej będzie zrealizowana. Czy są prowadzone prace przygotowawcze dotyczące tej 

drogi nie jestem w stanie udzielić odpowiedzi.  

 

2/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi  

to jest droga powiatowa i gmina nie ma wpływu na projekt przebudowy bo to należy do 

kompetencji starostwa.  

 



Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rypińskiemu na 

realizację inwestycji drogowych na terenie gminy Rypin. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/183/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 11 porządku obrad. 

 

 

Ad 12  

  

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy poinformowała, że w związku z realizacją projektu 

pn. „Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” przez Urząd Marszałkowski Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego na lata 2014 – 2020, Oś priorytetowa 2. Cyfrowy region oraz udział w tym 

projekcie Gminy Rypin konieczne jest podjęcie stosownej uchwały przez Radę Gminy Rypin 

wyrażającej zgodę na przystąpienie do partnerstwa. 

W ramach RPO WKP na lata 2014 – 2020 planowana jest rozbudowa systemów 

informatycznych wdrożonych w ramach projektu „Infostrada Kujaw i Pomorza” poprzez 

dodanie nowych funkcjonalności, rejestrów i aplikacji do Systemu Informacji Przestrzennej. 

Jednym z największych zadań w projekcie będzie cyfryzacja zasobów geodezyjnych i 

kartograficznych. Głównym celem tego Projektu jest dążenie do zapewnienia najwyższego 

poziomu standaryzacji systemów informatycznych ułatwiających ich wzajemną integrację 

oraz wymianę danych, a także chęć zagwarantowania efektywnych mechanizmów bieżącego 

utrzymania systemów, co pozwoli w przyszłości na racjonalne gospodarowanie środkami 

publicznymi zarówno na etapie realizacji projektów jak i utrzymanie tych produktów. 

W ramach projektu konieczne jest zabezpieczenie wkładu własnego w wysokości 15% 

kosztów ponoszonych przez partnerów projektu. W przypadku Gminy Rypin kwota udziału 

własnego została ustalona na poziomie 23.906,89 zł. Pozostałe koszty po stronie partnera 

projektu pokrywane są ze środków Unii Europejskiej. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie przystąpienia do partnerstwa w realizacji projektu pn. „ 

Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0 „ realizowanego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014 - 2020. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/184/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 12 porządku obrad. 

 

 

Ad 13  

 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła zmiany w budżecie po stronie 

dochodów i wydatków w celu prawidłowej realizacji budżetu. 

DOCHODY 



Zwiększa się dochody gminy o kwotę 211.970,88 zł, z czego: 

1.W zakresie administracji publicznej zwiększa się o 9.200 zł plan dochodów (wypływy z 

pozostałych odsetek – 3.800 zł, wypływy z tytułu grzywien i kar pieniężnych 5.400 zł). 

2.W zakresie dochody od osób prawnych i fizycznych zwiększa się plan dochodów o kwotę 

164.300 zł w tym: 

1) Rozdział 75615 zmniejsza się o kwotę 36.900 zł – wypływy z podatku od środków 

transportowych (+) 3.100 zł, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych (-) 40.000 zł, 

2) Rozdział 75616 zwiększa się o kwotę 201.200 zł – wpływy z podatku z podatku od 

nieruchomości, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych oraz wpływy z odsetek. 

3. W zakresie pomoc społeczna zwiększa się plan dotacji o kwotę 8.574 zł zgodnie z 

decyzjami: WPF.I.3120.3.86.2017, WPF.I.3120.3.86.2017 z dnia 31 października 2017 r., 

WPF.I.3120.3.94.2017, WPF.I.3120.3.95.2017 z dnia 15listopada 2017 r. w tym: rozdział 

85213 – 3.499 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie 

zdrowotne oraz rozdział 85228 – 5.075 zł z przeznaczeniem na organizowanie i świadczenie 

specjalistycznych usług opiekuńczych. 

4. W zakresie rodzina zwiększa się plan dotacji o kwotę 29.896,88 zł zgodnie z decyzjami: 

WPF.I.3120.3.93.2017 oraz WPF.I.3120.3.95.2017 z dnia 15 listopada 2017 r. w tym: 

rozdział 85502 – 29.946 zł z przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych oraz 

rozdział 85503 – (-) 49,12 z przeznaczeniem na realizacje wydatków związanych z 

przyznaniem Karty Dużej Rodziny. 

DOCHODY plan przed zmianą – 33.684.803,63 zł, plan po zmianach – 33.896.774,51 zł, - 

wzrost dochodów o kwotę 211.970,88 zł. 

WYDATKI 

Zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 19.496,62 zł, z tego: 

1.Dotacja podmiotowa dla niepublicznej jednostki systemu oświaty § 2540 (rozdział 80106) – 

(-) 170.000 zł, 

2.Świadczenia społeczne § 3110 (rozdział 85215, 85502) – 18.548 zł, 

3.Wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń § 3020 (rozdział 80103) – (-) 2.200 zł, 

4.Wynagrodzenia osobowe pracowników § 4010 (rozdział 80101, 80103, 80110, 80150, 

85502, 85504) – (-) 13.473 zł, 

5.Składki na ubezpieczenia społeczne § 4110 (rozdział 80101, 80103, 0150, 85504) – (-) 

16.818 zł, 

6.Składki na Fundusz Pracy § 4120 (rozdział 80101, 80103, 80150, 85504) – (-) 10.863 zł, 

7.Składki na ubezpieczenie zdrowotne § 4130 (rozdział 85213) – 3.499 zł, 

8.Wynagrodzenia bezosobowe § 4170 ( rozdział 75023, 85154, 85228 ) – 10.975 zł, 

9.Zakup materiałów i wyposażenia § 4210 ( rozdział 60016, 60095, 63095, 75022, 75023, 

80101, 75412, 851,54, 85219, 90001, 90015, 90095, 92109, 92195, 92601, 92695 ) – 65.399 

zł, 

10.Zakup energii § 4260 (rozdział 75023, 75412, 90001, 90095, 92109, 92601 ) – 52.100 zł, 

11.Zakup usług zdrowotnych § 4280 (rozdział 75023) – 220 zł, 

12.Zakup usług pozostałych § 4300 (rozdział 01095, 60016, 72095, 75412, 85219, 85295, 

85503, 90001, 92195, 92695) – 31.126,38 zł, 

13.Zakup usług przez jst od innych jst § 4330 (rozdział 85508) – 3.600 zł, 

14.Opłaty z tytułu zakupu usług telekomunikacyjnych § 4360 (rozdział 75023 ) – 2.000 zł, 

15.Podróże służbowe krajowe § 4410 (rozdział 85219) – (-) 1.000 zł, 
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16.Różne opłaty i składki § 4430 (rozdział 63095) – (-) 500 zł, 

17.Szkolenia pracowników § 4700 (rozdział 85218, 85504) – (-) 1.210 zł, 

18.Składki na Fundusz Emerytur Pomostowych § 4780 (rozdział 80113) – 7.400 zł, 

19.Odsetki od zaciągniętych kredytów i pożyczek § 8110 (rozdział 75202) – 1.700 zł. 



W zakresie inwestycji przewidzianych do realizacji w 2017 roku zmniejsza się wydatki o 

kwotę 299.897 zł wprowadzając następujące zmiany: 

1.Zmniejsza się o 26.372 zł, tj. z kwoty 61.350 zł do kwoty 34.978 zł limit wydatków na 

zadanie pn.„Remont drogi powiatowej Cetki - Balin”, 

2.Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.”Przebudowa drogi powiatowej Godziszewy 

- Dylewo” ustalając limit wydatków w kwocie 169.325 zł, 

3.Wprowadza się nowe zadanie pn. „Zakup nieruchomości niezabudowanej w miejscowości 

Sikory” ustalając limit wydatków w kwocie 55.000 zł, 

4.Zmniejsza się o 190.000 zł, tj. z kwoty 200.000 zł do kwoty 10.000 zł limit wydatków na 

zadanie pn.„Budowa studni głębinowej w miejscowości Starorypin ”. Wartość szacunkowa 

wynosi 101.000 zł. Limit wydatków rok 2017 – 10.000 zł, rok 2018 – 400.000 zł. Zadanie 

wprowadzono do WPF na lata 2017 – 2022. 

5.Zmniejsza się o 280.000 zł, tj. z kwoty 300.000 zł do kwoty 20.000 zł limit wydatków na 

zadanie pn. „Budowa zbiornika wody uzdatnionej SUW w Borzyminie ”. Wartość 

szacunkowa wynosi 300.000 zł. Limit wydatków rok 2017 – 20.000 zł, rok 2019 – 280.000 zł. 

Zadanie wprowadzono do WPF na lata 2017 – 2022. 

6.Zmniejsza się o 25.000 zł, tj. z kwoty 90.000 zł do kwoty 65.000 zł limit wydatków na 

zadanie pn.. „Zakup wyposażenia do pracowni chemicznej i fizycznej w SP w Borzyminie ”. 

7.Wprowadza się nowe zadanie pn. „Modernizacja pieca centralnego ogrzewania w SP w 

Kowalkach” ustalając limit wydatków w kwocie 25.000 zł, 

8.Zmniejsza się o 27.850 zł wydatki majątkowe realizowane w ramach funduszu sołeckiego w 

tym: budowa chodników 5150 zł, zakup i montaż lamp oświetleniowych 20.200 zł oraz 

budowa siłowni napowietrznych 2.500 zł. 

WYDATKI plan przed zmianą – 36.215.152,20 zł, plan po zmianach – 35.895.758,58 zł, - 

zmniejszenie wydatków o kwotę 319.393,62 zł. 

DEFICYT – plan przed zmianą – 2.530.348,57 zł, plan po zmianach – 1.998.984,07 zł, - 

zmniejszenie deficytu o kwotę 531.364,50 zł. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Rypin na 

2017 rok. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/185/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 13 porządku obrad. 

 

Ad. 14  

 

Małgorzata Czajkowska – skarbnik gminy przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Rypin na lata 2017 – 2022. 

Konieczność dokonania zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 - 2022 jest 

wynikiem zmiany uchwały budżetowej na 2017 r., która wpłynęła na wynik finansowy oraz 

dług i związane z nim planowane przychody z tyt. kredytów i pożyczek. 

Uchwałą Nr XXIX/185/17 z dnia 29 listopada 2017 r. zmieniającą uchwałę w sprawie 

budżetu na rok 2017, Rada Gminy Rypin wprowadziła  zmiany, w wyniku  których 

zmniejszył się deficyt. Mając na uwadze  art.  229  ustawy  o  finansach  publicznych,  który  



stanowi,  że wartości przyjęte w WPF i budżecie jst powinny być zgodne, co najmniej w 

zakresie wyniku budżetu i związanych  z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jst, w 

załączniku Nr 1 określającym Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Rypin na lata 2017 - 

2022 należało wprowadzić zmiany w pozycji „2017 rok,, ( po uwzględnieniu zmian budżetu 

wprowadzonych w/w uchwałą oraz wcześniejszymi uchwałami Rady Gminy i zarządzeniami 

Wójta Gminy): 

• Pozycja 1 - dochody ogółem - wynoszące przed zmianą 32.132.259.92 zł - uległy 

zwiększeniu o kwotę 1.764.514,59 zł po zmianie wynoszą 33.896.774,51 zł, 

• Pozycja 1.1 - dochody bieżące - wynoszące przed zmianą 31.591.590,02 zł - uległy 

zwiększeniu o kwotę 1.764.514,59 zł po zmianie wynoszą 33.356.104,61 zł, 

• Pozycja 1.2 - dochody majątkowe - wynoszą 540.669,90 zł, 

• Pozycja 2 - wydatki ogółem - wynoszące przed zmianą 34.662.608,49 zł - uległy 

zmniejszeniu o kwotę 1.233. 150 ,09 zł po zmianie wynoszą 35.895.758,58 zł, 

• Pozycja 2.1 - wydatki bieżące - wynoszące przed zmianą 30.089.238,49 zł - uległy 

zwiększeniu o kwotę 1.533.047,09 zł po zmianie wynoszą 31.622.285,58 zł, 

• Pozycja 2.2 - wydatki majątkowe -  wynoszące  przed  zmianą  4.573.370,00  zł  - uległy  

zmniejszeniu o kwotę 299.897 zł po zmianie wynoszą 4.273.473 zł, 

• Pozycja   3  -   wynik   budżetu  -   wynoszący   przed  zmianą (-)  2.530.348 ,57  zł po 

zmianie wynosi (-) 1.998.984,07 zł,  

• Pozycja 4 - przychody budżetu - wynoszące  przed  zmianą  2.650.348,57  zł  po  zmianie 

wynoszą 2.118.984,07 zł, 

• Pozycja 5 - rozchody budżetu -wynoszą 120.000 zł, 

 

• Pozycja  6  - kwota  długu  - wynosząca   przed   zmianą   1.060.000 zł  - uległy 

zmniejszeniu o kwotę 500.000,00 zł po zmianie wynosi 560.000 zł. 

 

Załącznik nr 2 - Przedsięwzięcia 

Dokonuje się zmian w załączniku nr 2 poprzez  uaktualnienie  danych  dotyczących 

finansowania projektów z  udziałem  środków, o których  mowa  w art.5  ust. 1 pkt 2 i 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 

.I - wydatki bieżące 

Poz. 1.1.1.1 Dodaje się zadanie pn. ,,Działania informacyjno-promocyjne i zarządzanie  

projektem pn. ,,Infostrada Kujaw i Pomorza 2.2  " .  Wartość  szacunkowa  wynosi  9.515,50  

zł.  Limit wydatków rok 2017 - 133,50 zł, rok 2018 - 2020 - 2.358 zł, rok 2021 - 2.308 zł. 

1.1.2 - wydatki majątkowe 

Poz. 1.1.2.9. Dodaje się zadanie pn. ,,Zakup infrastruktury technicznej z uruchomieniem 

systemów: e-Administracja i SIP w ramach projeku pn. ,,Infostrada Kujaw i Pomorza 2.2 ".  

Wartość szacunkowa wynosi 149.107,24 zł. Limit  wydatków  rok  2018  -  1O1.904,00  zł,  

rok  2019  - 29.419,24 zł, rok 2020 - 17.708,00 zł. 

 

Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2) 

1.3.2 - wydatki majątkowe 

Poz. 1 .3.2.5. Dodaje się zadanie pn. ,,Budowa studni głębinowej w miejscowości Starorypin 

". Wartość szacunkowa wynosi 410.000 zł. Limit wydatków rok 2017 - IO.OOO zł, rok 2018 

- 400.000 zł. 

Poz. 1.3.2.6. Dodaje się zadanie pn. ,,Budowa zbiornika wody uzdatnionej SUW w 

Borzyminie ". Wartość szacunkowa wynosi 300.000 zł. Limit wydatków rok 2017 - 20.000 zł, 

rok 2019 - 280.000 zł. 

 



Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  przedstawiła  jednogłośną  pozytywną 

opinię komisji budżetowej w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Rypin na lata 2017 – 2022.. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 13 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXIX/186/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 14 porządku obrad. 

 

Ad.15  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy przedstawiła informację o złożonych 

oświadczeniach majątkowych radnych gminy za 2016 rok. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 15 porządku obrad. 

 

Ad. 16 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o złożonych oświadczeniach 

majątkowych za 2016 rok. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 16 porządku obrad. 

 

Ad. 17 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym: 

 dnia 27 listopada 2017 r. dokonano otwarcia ofert na realizację zadania pn. „ Odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gminy Rypin od 01.01.2018 r. do 

31.12.2018 r.”. Ofertę złożyło konsorcjum firm PK „KOMES” Sp. z o.o. oraz 

Regionalny Zakład Utylizacji i Odpadów Komunalnych „RYPIN” Sp. z o.o na kwotę 

594.864,00 złotych brutto ( 11.664,00 zł więcej niż w roku ubiegłym), 

 wykonano płyty betonowe pod wiaty przystankowe w m. Podole i Balin, 

 zamontowano wiatę przystankową w m. Podole,  

 zebrano pobocza na drodze Sadłowo – Stępowo na odcinku od szkoły do figurki,  

 naprawiono przepust na drodze gruntowej do budynku socjalnego w Stępowie,  

 wyczyszczono przepusty drogowe  600 w Stępowie – 2 szt. i w Czyżewie – 1 szt., 

 naprawiono zjazd z drogi powiatowej Balin – Borzymin na drogę gruntową w m. 

Balin,  

 naprawiono oświetlenie zewnętrzne w Szkole Podstawowej w Zakroczu,  

 wykonano częściowe ogrodzenie świetlicy Dębiany od strony drogi asfaltowej na 

odcinku 27,5 mb ( z paneli ogrodzeniowych), 



 zakończono koszenie trawy na poboczach dróg asfaltowych,  

 

roboty w toku  

 transport kruszywa , piasku na drogi dla sołectw,  

 równanie dróg gruntowych w sołectwach po nawiezieniu kruszywa,  

 mieszanie piasku z solą na zimowe utrzymanie dróg asfaltowych,  

 rozwożenie mieszanki piaskowo – solnej na wzniesienia i rozjazdy oraz do szkół. 

Radni do wystąpienia wójta gminy Janusza Tyburskiego nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 17 porządku obrad. 

 

 

Ad. 18  

 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy  

- podziękowała Janowi Kwiatkowskiemu – sekretarzowi gminy za współpracę w związku z  

  przejściem na emeryturę i zaprosiła na spotkanie noworoczne, które odbędzie się w dniu  

  11.01.2018 roku. 

- złożyła życzenia świąteczne  

  

2/ Jan Wysocki – wiceprzewodniczący rady gminy 

   - na jakiej zasadzie działa Szkoła Podstawowa w Dylewie  

 

3/ Adam Szalkowski – radny gminy  

- skradzione zostały kosze na odpady w Głowińsku 

- na boisku w Kowalkach zostanie przeprowadzona melioracja  

 

4/ Renata Kopaczewska – sołtys  

-  nie działa oświetlenie uliczne 

-  czy można zrobić przejście dla pieszych naprzeciw sklepu  

-  przy restauracji „Oberża na Uboczu” leży kosz na odpady 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 18 porządku obrad. 

 

 

Ad 19 

 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania udzielili: 

 

1/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  

 

   -  organem dotującym szkoły jest Starosta Rypiński i jako szkoła specjalna jest wpisana do  

      ewidencji niepublicznych placówek oświatowych prowadzonych przez Starostę.  

       

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy 



-  podziękował za długoletnią współpracę z radą gminy  

 

5/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

-  wnioski zgłoszone przez p. Renatę Kopaczewską zostaną przekazane do kierownika Bazy  

   Magazynowo – Warsztatowej w Głowińsku w celu realizacji.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 19 porządku obrad. 

 

 

Ad 20 

 

Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska podziękowała za udział w 

obradach i na tym zamknęła obrady XXIX sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

 

       Protokołowała         Przewodniczący Rady  

                                

   Małgorzata Chludzińska          Wiesława Sokołowska 

 

 

 

 

 

 

 

 


